
Privítanie 

 

Milí priatelia. 

Veľmi rád by som vás privítal na tomto stretnutí. Na Slovensku sa odohráva už po tretí krát.  

Myslím, že pre nás ako Slovákov je zvlášť dôležitý význam, že počas pandémie Covidu pápež 

František navštívil Slovensko. Jeho vysloveným prianím bolo, že chce osobne prísť na veľké rómske 

sídlisko Luník IX. Aj napriek tomu, že tam bolo veľa plotov, ktoré oddeľovali tých, ktorí boli 

zaočkovaní od tých, ktorí zaočkovaní neboli a že pápež bol 50 metrov od prvých ľudí, všetko toto 

zniesol a prišiel, aby nielen toto miesto videl ako nejaký turista, ale aby povzbudil Rómov a zároveň 

sa obrátil na majoritu, aby si pred Rómami nezatvárali oči.  

Luník IX sa nachádza pár kilometrov odtiaľto, ale ľudia sú všade okolo nás. A mnohí z nich možno to 

čo hovoril pápež počuli, ale majú ku Rómom taký istý vzťah ako mali predtým.  

Na začiatku by sa zdalo, že tu bol ako dáka televízna celebrita, lebo aj tak kvôli Covidu ho tak väčšina 

národa mohla vidieť.  

Tu sme však na mieste, kde sa spojili Slováci a Rómovia, aby ku Rómom priniesli viac nádeje. A to už 

či takej ľudskej, že niekto ich má stále rád, ale aj tej Božej. Pretože toto miesto je miestom živej veriacej 

komunity, ľudí, ktorí sa chcú modliť a ktorí chvália Boha svojim životom.  

Jedným zo znakom toho, že ľudia sa tu obracajú na cestu dobra, ba priam, že dokonca kráčajú Božími 

cestami je to, že priamo odtiaľto len na budúci rok v septembri idú za kňazov do seminára študovať 

dvaja Rómovia a jeden Slovák. Dnes, keď aj na Slovensku je kríza povolaní a čoraz menej ľudí ráta 

s Bohom vo svojom živote, tu je spoločenstvo, ktoré je nadšené a to nadšenie sa odráža ako mohutný 

hrom, ktorý zasahuje priamo srdce. 

Verím, že tu nie sme náhodou a že toto prostredie, ktoré je plné duchovna precítime aj my. Kuchárkami 

sú Rómky, spevákmi sú Rómovia, takisto animátori sú Rómovia. Myslím, že aj pre naše spoločenstvo 

toto môže byť jedna veľká možnosť ako žiť v radosti a nádeji. Potrebujeme sa navzájom podporiť a tak 

ľudsky si povedať, že sa chápeme a že v tom nie sme sami. Ale je aj dobré vidieť, že Boh stále má 

svoje cesty, ktorými nás vedie a že ani on nás nenechal na púšti. Naopak, ak sme doteraz ledva našli 

slabý prameň vody, teraz nás na tomto mieste voviedol ku silnému prúdu.  

A tak vás chcem nielen privítať, ale nech sa páči. Púšte medzi oázami bude ešte dosť. Tu však je 

osviežujúcej vody pre každého dosť. Pite plnými dúškami.  


